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Konferencija „Lošinj 140 – priča koja traje“ i premijera dokumentarno

igranog filma „Zeleni barba“ okupile mnoštvo na proslavi 140 godina

turizma Lošinja
 

 
Upravo na dan kada je Turističko društvo u Malom Lošinju

započelo svoju djelatnost 28. ožujka 1887. i ovoga petka, 28.

ožujka 2025. godine održala se konferencija o održivom turizmu

„Lošinj 140 – priča koja traje; od klimatskog lječilišta do prve

zelene destinacije Mediterana“ koja je okupila mnoštvo

zainteresiranih građana i gostiju

 

 Na konferenciji su uvodne govore održali gradonačelnica Grada

Malog Lošinja Ana Kučić, zatim ravnateljica Lječilišta Veli Lošinj te

izaslanica župana Zlatka Komadine Renata Žugić i izaslanik

predsjednika Vlade RH, kao i ravnatelj Uprave za razvoj

poduzetništva, investicije i konkurentnosti turističkoga gospodarstva pri Ministarstvu turizma i sporta RH, Robert

Pende.

 

 Direktor Turističke zajednice Grada Malog Lošinja okupljenima je prezentirao niz zanimljivosti iz 140-godišnje

povijesti lošinjskog turizma, baš kao što su prikazane i najvažnije sekvence dokumentarnog filma o ulozi Ambroza

Haračića, premijerno prikazanog iste večeri. U glazbeno-kulturnom dijelu manifestacije sa skladbom “U Mali Lošinj

moram poć"” nastupio je ženski zbor “Vittorio Craglietto” Zajednice Talijana.

 

 Koliko god volimo velike brojke, vi ste na Lošinju na vrijeme spoznali da se s njima u turizmu ne treba pretjerivati,

da se mora itekako promišljati održivi turizam budućnosti. Vi ste davno bili pionirima u razvoju hrvatskog turizma, i

danas ste to ali kad je u pitanju – održivost, naglasio je izaslanik predsjednika Vlade RH te ravnatelj Uprave za

razvoj poduzetništva, investicije i konkurentnosti turističkoga gospodarstva pri Ministarstvu turizma i sporta RH,

Robert Pende.

 

 Godinama unazad počelo se promišljati o svim čimbenicima razvoja turizma, s naglascima na održivost prostora na

kojem se nalazimo i od kojeg živimo. Ono što je značajno i presudno – svi subjekti, od najvećih hotelskih do

najmanjih privatnih, prepoznali kako važnost održivost, tako i spoznaju da resursi nisu neograničeni, navela je

gradonačelnica Grada Malog Lošinja Ana Kučić.

 

 U sklopu konferencije održale su se dvije tematske panel rasprave, ali su i dodijeljene zahvalnice i priznanja

osobama koji su pomogli voditi i oblikovati turizam na otoku u prošlosti, ali i danas (predsjednici, tajnici, direktori

turističkih društva, zajednica i dr.).

 

 Zakonska reforma obiteljskog smještaja kao i politika cijena u turizmu bili su uvodni naglasci prvog panela „Hrvatski

turizam na prekretnici: Održivost kao putokaz za budućnost“ s temama „Kako pomiriti ekonomski uspjeh, očuvanje

resursa i kvalitetu života lokalnih zajednica?“. Sudionici ove panel rasprave, osim ravnatelja Roberta Pende, bili su

gradonačelnica Grada Malog Lošinja Ana Kučić, direktorica sektora za promociju i oglašavanje Hrvatske turističke

zajednice Martina Srnec, CEO Jadranka turizma d.o.o. Nikola Perenčević te predsjednica Plavog svijeta – instituta

za istraživanje i zaštitu mora Jelena Basta.
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 Na drugoj panel raspravi raspravljalo se o  upravljanju šumom suočenom s klimatskim izazovima i starenjem

stoljetnih borova. U panelu „Park šuma Čikat – prirodno blago Lošinja: Izazovi upravljanja i vizije za budućnost“

sudjelovali su direktor Turističke zajednice Grada Malog Lošinja Dalibor Cvitković, rukovoditelj proizvodnog odjela

UŠP Buzet – Hrvatske šume Christian Gallo, ravnatelj Javne ustanove „Priroda” Marko Modrić, direktor Jadranka

kampovi Dejan Jakovljević i klimatolog i profesor na zagrebačkom PMF-u Branko Grisogono.

 

 Mislim da se itekako mora raditi na očuvanju čitavog prostora, da šuma ne bude zapuštena, da ona prodiše, da se

alepski bor nastavi zamjenjivati. Moramo čuvati naš otok za buduće generacije jer zato i jesmo ovdje svi danas –

ubiremo plodove nečijeg rada prije 140 godina, istaknuo je direktor Turističke zajednica Grada Malog Lošinja Dalibor

Cvitković te najavio i sve pozvao na večernju premijeru dokumentarno igranog filma o prof. Ambrozu Haračiću

„Zeleni barba“!

 

 EMOTIVNA PREMIJERNA VEČER „ZELENOG BARBE“ – O AMBROZU HARAČIĆU

 

 Prepuna malološinjska kino dvorana V. Nazor s oduševljenjem je popratila premijeru igranog filma o jednom od

najzaslužnijeg stanovnika Lošinja – profesoru Ambrozu Haračiću „Zeleni barba“! Riječ je o inspirativnoj priči o

Ambrozu Haračiću – vizionaru zaslužnom za šumoviti izgled otoka Lošinja, ali i osnivaču Meteorološke postaje u

Malom Lošinju te predvodniku pošumljavanja otoka. Čitav je život posvetio proučavanju klime i vegetacije svog

rodnog kraja, a upravo zahvaljujući njegovoj predanosti, puste i ogoljele predjele otoka danas krase raskošne

borove šume.

 

 Glavni producent filma je direktor Cvitković koji se prihvatio organizacijskih i producentskih zadataka, a urednik i

idealni sugovornik za ovakav projekt bio je Sanjin Badurina (tvrtka Piloto). Temelj su bila istraživanja i knjiga

“Haračićevi profesorski i znanstveni vidici” poznate lošinjske profesorice Lidije Kosmos prema kojoj je Lošinjanka

Irena Dlaka načinila scenarij.

 

 Veliki pljesak za sve ove dobre ljude koji su nam pomogli, rado se odazvali pozivu, ustupili nam svoje osobne

predmete i domove. Sretan sam da smo uspjeli ostvariti ovu ideju, a bez svih vas to ne bi bilo moguće, zahvalio je

svima direktor Cvitković te naglasio da bi se svi morali voditi njegovim najdražim citatom velikana Haračića; „Samo

ljubav prema zavičaju može potaknuti i podržati poduhvat čiji se korisni rezultati ne mogu nazrijeti brzo“.

 

 Kroz autentične arhivske materijale i igrane rekonstrukcije, film donosi priču o čovjeku koji je zauvijek promijenio

izgled i budućnost Otoka vitalnosti. U subotu, 29. ožujka 2025. na Youtube kanalu TZG Malog Lošinja s početkom u

20 sati moći će se pogledati cijela verzija „Zelenog barbe“; https://www.youtube.com/@tzgml

 

 PARNI VALJAK & NAJVEĆI KROKANT & DOLAZAK CARA FRANJE JOSIPA

 

 Proslava obljetnice nastavlja se 3. svibnja 2025. kada će na malološinjskom gradskom trgu biti izrađivan najveći i

najviši krokant ikada napravljen, a riječ je o poznatoj lošinjskog slastici! Također, 2. svibnja planiran je scenski prikaz

dolaska cara Franje Josipa na Lošinj (jer upravo su se toga dana Lošinjani prvi put sastali kako bi javno svirali u čast

dolaska cara Franje), a proslava se završava 13. svibnja promocijom monografije „150 godina Puhačkog orkestra

Josip Kašman“. Osim brojnih izložbi, obljetnica i manjih manifestacija, proslavu će u svibnju upotpuniti i koncert

poznate hrvatske grupe Parni valjak
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